Forewords

As indicated on our Internet website, the objectives of the present International Colloquium are twofold:

- To focus on the promotion of scientific discussion, research work of great interest between international and Vietnamese scientists in the modern domains of mechanics where computational aspects take an important role: solids, fluids, structures, and interactions…

- To offer an opportunity to young Vietnamese researchers and scientists to present, without important travel costs, the results of their works in an International Colloquium: Local fellowships obtained from the Belgian French Speaking Universities and the government of Belgium (CIUF) and the sponsors are attributed to the best papers…

In fact, this event constitutes a part of a long list of Belgian-Vietnamese co-operation for university development. Particularly the inter-university co-operation between Belgian French Speaking Universities (CIUF) and Ho Chi Minh City National University, in the domain of Engineering (Mechanics of Constructions) coordinated by myself and Sciences (Oceanography) promoted by my co-chairman, Professor François Ronday. 

It is also the most important worldwide occurrence of the inter-university co-operation activities about the post-graduate engineering training where I have the honour to be the promotor and the coordinator since 1990.

The main part of these activities merits to underline here: 

The programme EMMC (European Master on Mechanics of Constructions) attached to Ho Chi Minh University of Technology, sponsored by the Belgian Federal Government via the CIUF where more than 160 Vietnamese engineers are trained since 1995 with international modern equipment and facilities. About fifty of them have obtained the European master degree certificates. 

Another post-graduate master degree, the programme MCMC (Modélisation et Calcul des Milieux Continus) attached to University of Technology of Ha Noi is supported since 1997 by the "Commissariat Général des Relations Internationales" (CGRI), administration belonged to the regional Government of the "Communauté Wallonnie-Bruxelles". Two master degree classes have been organized in Ha Noi with a similar procedure. 

We are proud that a significant part of the Vietnamese papers presented during different sessions of the present Colloquium comes from our former or actual students issued from these two above-mentioned programmes.

I would like express firstly my acknowledgement to the Belgian Government, which via the C.U.D. (University Council for Development) is the main sponsor of the Nha Trang Conference 2000.

In fact. as pointed out in the announcement, the present International Colloquium are organized under the auspices of three institutions:  

- French Speaking Universities of Belgium (CIUF).

- Vietnam National University - Ho Chi Minh city (VNU-HCM).

- Vietnamese Association of Mechanical Scientists (VAM).

I would like to present our gratitude to the authorities of those three institutions:

- Prof. Willy Legros, President of CIUF, Rector University of Liège, Belgium.

- Prof. Tran Chi Dao, President of VNUH, Vietnam.

- Prof. Nguyen Van Dao, President of VAM, Vietnam.

- Prof. J. Marchal, President of C.U.D. (Belgium)

- Profs A. Laurent and Nguyen Ngoc Giao, Co-ordinators of the co-operation CIUF-VNUH,  who have approved and supported without discontinuity the present event.

My acknowledgment concerns also my  co-chairmen : 

- Prof. Do Sanh, General Secretariat of VAM, Hanoi, Viet Nam,

- Prof. Nguyen Van Diep, Graduate & Training Centre on Mechanics, Ha Noi, Viet Nam,

- Prof. François Ronday, Fluids and Geophysics Department, University of Liège, Belgium,

- Dr. Chu Quoc Thang, Ho Chi Minh City National University (Technology).

These colleagues have shared with me at different levels the tasks of organization.

The management of the entry VISA problem for foreign participants could not realized without the commitment of Dr. Nguyen Thi Trung, Institute of Mechanics, Ha Noi. I would like underlined here my friendly recognition.

I thank warmly also my senior assistant, Mr. Doan Duc Bao. He merits a special mention because without his efforts in the hard tasks during the long months since March 2000, this episode would have a problem to exist.

Finally, I would like present my friendly appreciations to Mr Nguyen Dai Quy, Ph D. student and webmaker of this Colloquium, Mr Nguyen Tien Duong and Mr Luu Nguyen Nam two Ph. D. students of the programme EMMC, Miss Chau Thi Ngoc Trang and Miss Nguyen Thi Phuong, respectively responsible of my two secretariats EMMC in Ho Chi Minh City, MCMC in Ha Noi. They have participated to the success of this Colloquium.

The organization of a worldwide scientific meeting in Viet Nam by a long distance team located mostly in Europe is somewhat not very easy to handle. Consequently, my feeling is that this happening is far to be perfect. 

I apologize sincerely in advance to all participants if some mistakes or failures could be made, some lack or wrongdoing could be happened during this international rendezvous. I hope however that Nha Trang 2000 Colloquium would be a good souvenir for all of you.

Ho Chi Minh City August 4, 2000, Nguyen-Dang Hung

Chairman of Nha Trang 2000 Colloquium

Avant-propos

Comme indiqué à notre web-site, les objectifs du présent Colloque International sont doubles:

- Promouvoir les discussions scientifiques, la confrontation des résultats entre les scientifiques internationaux et vietnamiens dans les différents domaines de la mécanique moderne, particulièrement là où les aspects numériques jouent un rôle important: solides, fluides, structures et interactions…

- Offrir une occasion aux jeunes chercheurs et scientifiques vietnamiens de présenter les résultats de leur recherche lors d’un colloque internationale avec le minimum de frais de voyage. Les bourses de participation sont réservées aux meilleures communications dans le cadre budgétaire prévu par la Communauté des Universités francophones de Belgique  ou par  quelques généreux donateurs.

En fait, cet évènement fait partie des activités de coopération au développement de la Belgique, particulièrement du CIUF (Communauté des Universités francophones de Belgique) dans le domaine des sciences des ingénieurs dont j'assume l'animation (Mécanique des Constructions) et celui des  sciences naturelles (Océanographie) qui est animé par mon collègue et ami le professeur François Ronday.

C'est aussi l'aboutissement au niveau mondial des activités de coopération inter-universitaire de formation de troisième cycle dont j'ai honneur d'assumer la charge de promoteur et de coordinateur depuis 1990.

On peut souligner ici les activités les plus en vue :

Le programme EMMC (European Master in Mechanics of Constructions), attaché à l'Université Polytechnique de Ho Chi Minh ville, a reçu l'aide du Gouvernement belge via la Communauté des Universités Francophones (CIUF-CUD). Depuis 1995, ce programme a permis à plus de 160 ingénieurs vietnamiens de recevoir une formation de troisième cycle. Le programme EMMC met à leur disposition les équipements modernes de niveau européen. Une cinquantaine parmi eux ont obtenu le diplôme d'étude approfondie décerné par l'Université de Liège.

Le programme MCMC (Modélisation et Calcul des Milieux Continus), lié à l'Institut Polytechnique de Ha Noi, est une autre formation de troisième cycle sponsorisée par le Commissariat Général des Relations Internationales (CGRI) de la Communauté Wallonie-Bruxelles. Ce dernier programme a permis d'ouvrir depuis 1997 deux nouvelles promotions de DEA à Ha Noi.

Nous sommes fiers du fait qu'une bonne partie des communications vietnamiennes sont présentées par nos anciens ou actuels élèves de ces deux programmes.

Je tiens à exprimer tout d’abord notre reconnaissance envers le gouvernement belge qui à travers le Conseil Universitaire au Développement, a subventionné ce projet conférence Nha Trang 2000.

En effet, comme annoncé dans les appels internationaux aux communications, ce Colloque est organisé sous les auspices des trois institutions suivantes : 

- Communauté des Universités Francophones de Belgique (CIUF) 

- Université Nationale de Ho Chi Minh ville (UNHCM)

- Association Vietnamienne des Mécaniciens (AVM)

Je voudrais saisir cette occasion pour exprimer ma gratitude aux personnalités suivantes :

- Prof. Willy Legros, Président du CIUF, Recteur de l'Université de Liège,

- Prof. Tran Chi Dao, Président de l'Université Nationale de Ho Chi Minh ville,

- Prof. Nguyen Van Dao, Président de l'Association Vietnamienne des Mécaniciens,

- Prof. J. Marchal, Président du C.U.D. (Commission Universitaire au Dévelopement)

- Profs A. Laurent et Nguyen Ngoc Giao, Co-ordinateurs du Comité de Pilotage de la coopération CIUF-UNHCM), qui ont approuvé et soutenu sans relâche cette initiative.

Mes remerciements sont aussi adressés à  mes co-présidents de ce Colloque: 

- Prof. Do Sanh, Secrétariat Général du AVM, Hanoi,

- Prof. Nguyen Van Diep, Centre de formation de troisième cycle de Mécanique, Ha Noi,

- Prof. François Ronday, Département des Fluides Géophysiques, Université de Liège, 

- Dr. Chu Quoc Thang, Vice-Recteur de l'Université Polytechnique de Ho Chi Minh ville.

Ces collègues ont partagé avec moi, à degré variable, les soucis de l'organisation.

Le problème d'obtention de VISA d'entrée pour les participants étrangers n'a pas pu se résoudre sans le concours efficace de Mme Nguyen Thi Trung, Institut de Mécanique, Ha Noi. Je voudrais la remercier très amicalement.

Je tiens aussi à remercier chaleureusement mon senior assistant M. Doan Duc Bao qui a consacré un temps considérable à exécuter les tâches ingrates de tous les jours depuis de longs mois. Sans son aide efficace, ce Colloque aurait des difficultés à exister.

Finalement, mes appréciations particulières vont à M. Nguyen Dai Quy, doctorant et webmaker du Colloque, MM. Nguyen Tien Duong et Luu Nguyen Nam Hai, doctorants du programme EMMC, Mlles Chau Thi Ngoc Trang et Nguyen Thi Phuong, respectivement secrétaire au bureau EMMC (Ho Chi Minh Ville) et MCMC (Ha Noi). Ils ont tous contribué avec dévouement au succès de ce Colloque.

Organiser une rencontre internationale au Viet Nam tout en restant la plupart du temps en Europe n'est pas une tâche facile, loin de là. C'est pourquoi, je suis très conscient de l'existence inévitable de manquements voire de défauts.  Je voudrais m'en excuser d'avance auprès de tous les participants et souhaite néanmoins  que Nha Trang 2000 resterait un bon souvenir pour vous tous.

Ho Chi Minh ville le 4 août 2000

Nguyen-Dang Hung, Président du Colloque Nha Trang 2000.
